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Fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 53 (FLFalm. del) stillet den 14. 
november 2013 efter ønske fra Erling Bonnesen (V)

Spørgsmål nr. 53:

”Ministeren bedes redegøre for den aktuelle status for randzoneloven, herunderhvor mange 
lodsejere og hvor store arealer, der ikke får fuld kompensation somlovet.”

Svar:

Som det fremgår af min besvarelse af FLF alm. del – spørgsmål52, er status på randzoneloven, at
NaturErhvervstyrelsen netop har afsluttet ansøgningsrunden for de minimis-støtte til randzoner og 
nu er i gang med at sagsbehandle ansøgningerne. Derudover har NaturErhvervstyrelsen netop 
offentliggjort et opdateret kompensationskort for randzoner, og i den forbindelse åbner styrelsen 
samtidig for, at landmænd kan indsende rettelser til kortet.

På spørgsmålet om, hvor mange lodsejere og hvor store arealer der ikke får kompensation, vil jeg 
henvise til min besvarelse af FLF alm. del – spørgsmål51, hvoraf det fremgår, at der i forhold til 
ansøgningsrunden i Fællesskema 2013 i april er ca. 12.000 færre ansøgere, svarende til ca. 6.250 
hektar. Det fremgår samtidig af svaret, at der er tale om ansøgere med små randzonearealer med 
gennemsnitligt under 0,5 hektar og for halvdelens vedkommende under 500 kr. i 
randzonekompensation.

Jeg kan videre henvise til, at NaturErhvervstyrelsen den 12. november 2013 i en faglig nyhed 
oplyser, at ”ansøgningerne tyder på, at 17 ansøgere rammer støtteloftet på 7.500 euro, fordi de 
har søgt om randzonestøtte til et stort areal, eller fordi de tidligere har fået anden de minimis-
støtte. Det er dog nødvendigt med en nærmere sagsbehandling af ansøgningerne, inden der kan 
konkluderes noget endeligt om antallet, der rammer loftet. NaturErhvervstyrelsen går nu i gang 
med at sagsbehandle de minimis-ansøgningerne”.
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